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IZVANREDNA I SVE ANA SJEDNICA SKUPŠTINE HKAIG-a 

Na temelju zaklju ka Upravnog od-
bora, predsjednik Komore prof. dr. 
sc. Petar ukan sazvao je drugu iz-
vanrednu sjednicu Skupštine Hrvat-
ske komore arhitekata i inženjera u 
graditeljstvu kojom je ujedno obilje-
žen i Dan Komore. Skupština je odr-
žana 12. prosinca 2005. u Kristalnoj 
dvorani hotela Westin u Zagrebu. 

Sve ana sjednica zapo ela je prema 
izmijenjenom programu uvodnim 
izlaganjem Vladimira Drobnjaka 
glavnoga hrvatskoga pregovara a s 
Europskom unijom, koji je sudioni-
ke ukratko upoznao s tijekom prego-
vora i glavnim naznakama zaklju i-
vanja Sporazuma o stabilizaciji i pri-
druživanju, s kojim su prvi put uspo-
stavljeni ugovorni odnosi izme u
Republike Hrvatske i Europske Uni-
je i koji je pravni temelj i sadržajnog 
okvira me usobnih odnosa. Sporazum 
je omogu io postupne pripreme za 
ostvarivanje punopravnog lanstva. 

Obra anje Vladimira Drobnjaka, glavnog 
pregovara a s Europskom unijom 

Za uspjeh sadašnjih pregovora o pri-
stupanju u redovito lanstvo jednako 
su važni stru nost pregovara a i us-
pješnost reformi te pravodobno in-
formiranje javnosti o svim klju nim 
segmentima pregovora. Vo enje 

pregovora krajnje je složen proces s 
preciznim pravnim i proceduralnim 
pravilima, a uklju uje i velik broj 

sudionika. Pristupanje Hrvatske 
Europskoj uniji povijesni je proces 
koji e prožeti sve segmente društva. 
U kona nici e gra ani Hrvatske na 
referendumu odlu ivati o ulasku u 
Europsku uniju, a njihova e rije
biti presudna. Za donošenje te važne 
i dalekosežne odluke potrebno je 
raspolagati sa što više informacija, 
pa je nužno te informacije u initi 
dostupnima i razumljivima što ve em
broju gra ana. 

Slijedio je radni dio sjednice koji je 
otvorio predsjednik Komore.On je 
pozdravio sve nazo ne te ustvrdio 
da Skupština može donositi pravo-
valjane odluke s obzirom na to da je 
nazo an potreban broj lanova, od-
nosno lanova s pravovaljanim puno-
mo ima iz svakoga strukovnog raz-
reda. 

Potom je jednoglasno prihva en pri-
jedlog izmjena i dopuna plana prihoda 

i rashoda Komore s rebalansom i 
preraspodjelom za 2005. Tako er 
jednoglasno prihva eni su prijedlog 

plana prihoda i rashoda za 2006. te 
odluka o visini sredstava za poslova-
nje Komore kao cjeline u 2006. go-
dini. Slijedili su izbori lanova ste-
govnog suda i stegovnog tužiteljstva. 
Za suce stegovnog suda iz Razreda 
inženjera gra evinarstva izabrani su: 
mr. sc. Ante Lešina, Darko Juki  i 
Otto Klasi , a za zamjenike stegov-
nog tužitelja iz Razreda arhitekata: 
Marijan Gezi i Nevenka Fu ak. 
Nakon završetka radnog dijela odr-
žana je sve ana sjednica. Pozdravni 
je govor održao predsjednik prof. dr. 
sc. Petar ukan. Potom se skupu ob-
ratila ministrica zaštite okoliša, pros-
tornog ure enja i graditeljstva Mari-
na Matulovi -Dropuli , koja je poz-
dravila skup te istaknula važnost 
suradnje Komore i Ministarstva za-
štite okoliša, prostornog ure enja i 
graditeljstva. Govorila je o odnosu 
etike i kapitala te potrebi sre ivanja 
dosadašnjeg nereda u prostoru. Na-
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javila je novo zakonsko reguliranje 
Komore, posebno pitanja me usob-
nih odnosa izme u razreda, a istak-
nula je i važnost primjene kodeksa 
ponašanja. U pripremi je novi zakon 
koji e pokušati povezati odredbe 
Zakona o gradnji sa Zakonom o 
prostornom ure enju. Time bi se 
omogu ilo dobivanje samo jedne 
dozvole, a posebnim bi se zakonom 
uredila problematika gra evnih ma-
terijala. U svom je kratkom obra a-
nju ministrica zaštite okoliša, pros-
tornog ure enja i graditeljstva govo-
rila o potrebi urbane komasacije i 
provo enju nedavno donesenih 
propisa – Pravilnika o stru nom 
usavršavanju i Pravilnika o pristu-
pa nosti gra evina osobama s inva-
liditetom. Poželjela je da se pokuša-
ju zajedni ki napisati jasna pravila 
ponašanja i na kraju svima estitala 
Dan Komore.  

U nastavku je Zlatko Hanžek, dipl. 
ing. arh., predstavio izdava ku dje-
latnost Razreda arhitekata. 

Sve ana je sjednica Skupštine zak-
lju ena dodjelom povelja novim po-
asnim lanovima. Uime Razreda 

arhitekata priznanje je dobio predsjed-
nik Zbornice za arhitekturo in pros-
tor Slovenije dr. Viktor Pust, univ. 
dipl. ing. arh. U Razredu diplomira-
nih inženjera gra evinarstva za po-
asnog je lana proglašen prof. dr. 

sc. Jakša Mili i , dipl. ing. gra . (pri-
lažemo obrazloženje). Za po asnog 
lana Razreda inženjera geodezije 

proglašen je Mladen Bolt, dipl. ing. 
geod., Razreda inženjera strojarstva 
Damir Marasovi , dipl. ing. stroj., a 
Razreda inženjera elektrotehnike 
Mile Nikši , dipl. ing. el. i Ante Go-
bov, dipl. ing. el. Svi su oni prizna-
nje dobili za zna ajan doprinos stru-
ci i utemeljenju Hrvatske komore 
arhitekata i inženjera u graditeljstvu. 

Sve ana je sjednica Skupštine Hrvat-
ske komore arhitekata i inženjera u 
graditeljstvu zaklju ena pozivom 
voditeljice programa Karmele Vu-
kov Coli  na sve ani prigodni objed.  

Prof. dr. sc. Jakov (Jakša) Mili i
(iz obrazloženja priznanja) 

Prof. dr. sc. Jakša Mili i  ro en je u 
Splitu 24. srpnja 1926. Osnovnu i 
srednju školu završio je u Splitu, a 
diplomirao je 1959. na Gra evins-
kom fakultetu Sveu ilišta u Zagrebu. 
Tijekom II. svjetskog rata bio je od 
1942. aktivno uklju en u antifašisti -
ku borbu. Kao inženjer radio je u GP 
Lav evi  u Splitu, a potom je bio 
voditelj službe graditeljstva u Priv-
rednoj komori Dalmacije. Zatim je 
etiri godine bio direktor i jedan o 

utemeljitelja Gra evinskog školskog 
centra u Splitu. 

Predsjednik Skupštine op ine Split 
bio je od 1967. do 1974. Nakon toga 
je kao redoviti sveu ilišni profesor 
obavljao dužnost dekana odnosno 
predsjednika poslovodnog odbora 
Fakulteta gra evinskih znanosti u 
Splitu do 1991. Doktorirao je 1982. 
na Gra evinskom fakultetu u Zagre-
bu. Umirovljen je 1996., ali je i da-
lje vrlo aktivan. 

Prof. dr. sc. Jakša Mili i

Prof. dr. sc. Jakša Mili i  prisutan je 
u mnogim sferama života, a posebno 
se isticao pri unapre ivanju gra evi-
narstva u Splitu, Dalmaciji i Hrvat-
skoj. U svom je radu polazio od uv-
jerenja da se suvremeni razvitak 
tehnologije i organizacije gra enja 
temelji na gra evnim materijalima, 
ali i da sve ovisi o suvremeno obra-
zovanim stru njacima na svim razi-

nama. Stoga je pokrenuo, realizirao 
i osigurao financiranje za cijeli niz 
zna ajnih projekata, me u kojima je 
gradnja tvornice gips-kartonskih 
plo a 1965. u Kosovu i Kninu (da-
nas Knauf), pogona za primjenu i 
proizvodnju mrežastih armatura od 
hladno vu enog elika 1967. u Spli-
tu (Dalmastroj), mini-željezara u 
Kaštel Su urcu za proizvodnju kva-
litetnoga elektrotehni kog elika te 
mrežaste armature i elika te pogona 
za proizvodnju ekspandiranih ver-
mikulita. 

Posebno je zna ajan njegov dopri-
nos školovanju stru nih kadrova za 
gra evinarstvo, jer je bio jedan od 
osniva a i dugogodišnji direktor Gra-
evinskog školskog centra u Splitu, 

jedne od vode ih obrazovnih institu-
cija u bivšoj državi, te inicijator i 
jedan od utemeljitelja te dugogodi-
šnji voditelj Gra evinskog fakulteta 
(Fakultet gra evinskih znanosti) u 
Splitu koji je temeljito izmijenio i 
unaprijedio gra evinarstvo u Dal-
maciji.

Golem je doprinos prof. dr. sc. Jakše 
Mili i a zaštiti okoliša, ime se po-
sebno bavio u posljednja tri desetlje-
a. Bio je inicijator i organizator 

velikog savjetovanja u Splitu 1973. 
o toj temi, što je bio po etak svih 
kasnijih aktivnosti. Bio je 1974. go-
dine inicijator i provoditelj odluke o 
osnivanju op inskoga ekološkog 
fonda u Splitu, financiranog taksom 
na registraciju motornih vozila, po 
emu je Split vjerojatno bio prvi 

grad u Europi. Potaknuo je i sudje-
lovao (1983.) u izradi studije o neu-
tralizaciji krutih otpadaka u Splitu i 
iskorištavanju sekundarnih sirovina 
i energije. Bio je inicijator i voditelj 
znanstvenoistraživa kog projekta o 
gospodarenju prostorom Kaštelans-
kog zaljeva iz kojega je nastao Pro-
jekt EKO - Kaštelanski zaljev, koji 
se realizira od 1988. 

Na Saboru hrvatskih graditelja 1983. 
u Crikvenici izlagao je o rješavanju 
problema komunalnog otpada u jad-
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ranskom podru ju, a njegove su 
ideje 2005. u cijelosti usvojene u 
Strategiji gospodarenja otpadom u 
Republici Hrvatskoj; 1997. uklju en
je u izradu studije o odlaganju komu-
nalnog i drugog otpada na jadranskim 
otocima, a s još dva autora izradio je 
1998. znanstveno-stru nu studiju o 
ulozi hrvatske industrije cementa u 
sustavu gospodarenja otpadom. Za 
potrebe Splita i Splitsko-dalmatins 

ke županije pripremio je analizu za 
izbor tehnologije gospodarenja ko-
munalnim otpadom, rješenje proble-
ma u ovisnosti o tzv. "kriti noj masi 
korisnika" te o izboru lokacija budu-
eg centra. Sudjelovao je u izradi 

raznih prijedloga za rješavanje prob-
lema sanacije odlagališta otpada Ka-
repovac u Splitu, a za Sabor hrvats-
kih graditelja u Cavtatu 2004. izradio i 
predstavio studiju o regionalnom 

centru za gospodarenje komunalnim 
otpadom u Dalmaciji. 
Kao elnih gradske vlasti u Splitu 
od 1967. do 1974. pokrenuo je broj-
ne, esto i originalne inicijative, ija 
je provedba zna ajno unaprijedila 
graditeljstvo grada i regije. Treba 
još dodati da je objavio velik broj 
znanstvenih i stru nih radova u na-
šim i inozemnim asopisima. 

B. N. 


